
duurzame ontwikkelingen mogelijk te
maken. Juist daarom hebben wij
voorlopig gekozen voor de status
''natuurlijk water'', mits er aan de
voorwaarden kan worden voldaan.
Wij gaan nu verder de maatregelen
uitwerken die nodig zijn om er die
status aan te geven. Als dit
problemen blijkt op te leveren,
kunnen wij er alsnog de status ''sterk
veranderd'' aan geven. Maar de rest
van Nederland hebben wij al de
status ''sterk veranderd'' en
''kunstmatig'' gegeven en ik zou toch
ook nog wel een natuurlijk water
willen overhouden. Maar ik ben ook
pragmatisch, dus als het uiteindelijk
niet lukt zonder de dijken weg te
halen, maak ik er meteen ''sterk
veranderd'' van. Dan maken wij er
alsnog een bijzonder natuurgebied
van, maar met een andere bena-
ming.

Mevrouw Slagter vroeg nog naar
de juridisering en naar de verhou-
ding tussen economie en ecologie.
Die twee zullen telkens weer in de
verschillende stroomgebiedsplannen
tegen elkaar worden afgewogen. Er
ontstaat natuurlijk al heel snel
discussie, want de waterschappen
willen dat ik de problemen bij de
bron aanpak, omdat zij het water dan
niet meer zo intensief behoeven te
zuiveren. En de bedrijven willen
natuurlijk het liefst gewoon
produceren en wat extra investerin-
gen in de zuivering. Zo zal elke partij
pleiten voor ingrijpen op een
moment dat haar het beste uitkomt,
maar wij zullen proberen om een
afweging te maken waarbij alle
partijen hun deel moeten leveren.
Aan de industrie hebben wij in de
afgelopen jaren vrij veel eisen
gesteld, bijvoorbeeld in de Wet
verontreiniging oppervlaktewateren
en in de vergunningen. Ook de
landbouw moet zijn aandeel leveren,
net als de waterschappen. Iedereen
zal aan de lat moeten om bij te
dragen aan de oplossing van dit
probleem en het om te vormen tot
een mooie kans. Of wij hiervoor een
minister voor Water nodig zouden
hebben, weet ik niet. Als je een loket
maakt, ontstaat er elders wel weer
een probleem, dus ik ga er maar niet
verder op in.

Er is waardering voor uitgespro-
ken dat het hierbij tot nu toe nog niet
over marktwerking is gegaan, maar
als je heel veel dingen gewoon aan
de markt kunt overlaten, kun je de
zaken waar de overheid zich echt

mee moet bemoeien, met centrale
regie aanpakken.

De heer Walsma (CDA): Ik kom nog
even terug op het begrip ''natuurlijk
water''. Werken wij hier alleen in
Nederland mee of wordt het ook in
andere landen gebruikt? Als dit
laatste het geval is, lijkt het mij
noodzakelijk om een definitie te
bepalen.

Staatssecretaris Schultz van
Haegen-Maas Geesteranus:
Volgens mij werken alle landen met
dezelfde begrippen. Een van de
reden om de Waddenzee als
natuurlijk gebied aan te merken is
dat Denemarken en Duitsland dat
ook hebben gedaan. Het zou wat raar
zijn om dit water in Nederland
ineens een andere status te geven,
maar het is wel mogelijk.

Het extra geld dat onlangs voor
innovatie is uitgetrokken, is nog niet
verdeeld, maar omdat water een van
de vier speerpunten van het
Kennisplatform is, zullen wij zeker
aangeven dat het van belang is om
het nodige onderzoek en technologi-
sche ontwikkelingen te laten
plaatsvinden. Wij hebben nu al veel
kennisintensieve projecten, zoals
voor de opslag van bagger in terpen
en het schoonmaken van water. Dit
is voor ons zeer interessant, omdat
er veel kosten mee voorkomen
kunnen worden. Nederland heeft
bijvoorbeeld intensief meegewerkt
aan de ontwikkeling van de
membraantechnologie om water te
zuiveren, een technologie waarmee
in derdewereldlanden nu veel
positief werk wordt gedaan. Voor ons
is die innovatieve technologische tak
heel belangrijk. Ik zou de heer Van
der Lans nu niet kunnen zeggen wat
er allemaal in het programma zit,
maar als hij dat wil weten, kan ik
deze informatie natuurlijk altijd
toesturen. Nu, dat komt de volgende
keer wel, zo zie ik aan het gezicht
van de heer Van der Lans. Ik merk dit
maar op, voordat ik iets beloof dat
niet strikt noodzakelijk is.

De beraadslaging wordt gesloten.

Het wetsvoorstel wordt zonder
stemming aangenomen.

Sluiting 16.11 uur

Besluiten en ingekomen stukken

Lijst van besluiten

De voorzitter heeft na overleg met
het College van senioren besloten
om de plenaire behandeling van de
volgende wetsvoorstellen te doen
plaatsvinden op:
12 april 2005

Vaststelling van de begrotings-
staten van het Ministerie van
Economische Zaken (XIII) voor het
jaar 2005 (29800 XIII);

Vaststelling van de begrotingsstaat
van het Fonds economische
structuurversterking voor het jaar
2005 (29800 D);

Vaststelling van de begrotings-
staten van het Ministerie van
Landbouw, Natuur en Voedsel-
kwaliteit (XIV) voor het jaar 2005
(29800 XIV);

Vaststelling van de begrotingsstaat
van het Diergezondheidsfonds voor
het jaar 2005 (29800 F);
19 april 2005

Verdrag tussen het Koninkrijk der
Nederlanden en het Koninkrijk België
inzake arbitrage betreffende de
spoorlijn ''IJzeren Rijn''; 's-Graven-
hage, 22/23 juli 2003 (29579);
10 mei 2005

Beleidsdebat met als onderwerpen
artikel 100 GW en de NAVO in het
kader van begrotingsstaat Defensie
2005 (29800 X);
14 juni 2005

Debat onderdeel Ontwikkelingssa-
menwerking en het onderdeel
Buitenlandse Zaken van begrotings-
staat Buitenlandse Zaken (29800 V).

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter ter
zake gedane voorstellen:

1. de volgende door de Tweede
Kamer der Staten-Generaal
aangenomen wetsvoorstellen:

Wijziging van de Wet op het
voortgezet onderwijs in verband met
decentralisatie van de vervangings-
uitgaven en van de wachtgeld-
uitgaven (decentralisatie
vervangingsuitgaven en wachtgeld-
uitgaven vo) (27744);

Aanpassing van het Burgerlijk
Wetboek, het Wetboek van Strafvor-
dering en de Wet schadefonds
geweldsmisdrijven in verband met
de vergoedbaarheid van schade als
gevolg van het overlijden of ernstig
en blijvend letsel van naasten
(28781);

Schultz van Haegen-Maas Geesteranus

Eerste Kamer Besluiten en ingekomen stukken
5 april 2005
EK 22 22-957


